
Protokół Nr 82 

z LXXXII Sesji Rady Miasta Milanówka 

z dnia 22 marca 2023 roku 

 

Część II 

 

Stan Rady - 15 radnych. 
Obecnych - 13 radnych (według listy obecności, załącznik nr 1 do protokołu). 

Skład Rady Miasta Milanówka 
Kamil Bialik, Karolina Białecka, Jaromir Chojecki, Ewa Galińska, Janina Moława, Witold Mossakowski, Piotr 

Napłoszek, Jolanta Nowakowska, Krzysztof Ołpiński, Bożena Osiadacz, Krzysztof Wiśniewski, Hanna 

Młynarska, Renata Pawłowska, Waldemar Parol, Hubert Jarek. 

 

Posiedzenie LXXXII Sesji Rady Miasta Milanówka odbyło się w dniu 22 marca 2023 r. (środa)  

o godz. 17: 30 w trybie stacjonarnym,  w budynku „B” Urzędu Miasta Milanówka przy ul. Kościuszki 45. 

 

Porządek obrad sesji: 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy pawilonu handlowego wraz 

z częścią gruntu bezpośrednio przed tym pawilonem, stanowiącym część działki ewidencyjnej nr 8/1 z obrębu 

05–06, położonej w Milanówku przy ul. Wojska Polskiego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 135 z obrębu 05–03, położoną w Milanówku przy ul. Żurawiej, w trybie 

bezprzetargowym. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia części ulicy Pustej kategorii drogi gminnej, z jednoczesnym 

wyłączeniem z użytkowania, jako drogi publicznej na terenie Gminy Milanówek. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 17/42 obręb 05–19, położonej w Milanówku przy ul. Lazurowej. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 134 obręb 05–03, położoną w Milanówku przy ul. Żurawiej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 267/31 obręb 0004, położoną w Chrzanowie Dużym, będącą własnością 

Gminy Milanówek. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zdalnego trybu obradowania Rady Miasta Milanówka. 

21. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie WPF na lata 2023-2045. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2023 rok. 

24. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami oraz wykonania uchwał Rady Miasta 

Milanówka. 

25. Sprawy różne. 

26. Zakończenie LXXXII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

 

Otwarcie LXXXII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

Część II 

Przewodniczący Rady Miasta Piotr Napłoszek otworzył obrady LXXXII Sesji Rady Miasta Milanówka 

w dniu 22 marca 2023 r. stwierdzając quorum. 

 

Ad 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy pawilonu handlowego wraz 

z częścią gruntu bezpośrednio przed tym pawilonem, stanowiącym część działki ewidencyjnej nr 8/1 

z obrębu 05–06, położonej w Milanówku przy ul. Wojska Polskiego. 

Referat GNiPP Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały. 

Do Burmistrza Miasta Milanówka wpłynął wniosek dotychczasowego dzierżawcy pawilonu handlowego wraz 

z częścią gruntu znajdującego się przy głównej bramie cmentarza (działka 8/1 obr. 05-06 ul. Wojska Polskiego) 

z prośbą o rozwiązanie obowiązującej umowy ze względu na trudną sytuację ekonomiczną dzierżawcy. Umowa 

zostanie rozwiązana z dniem 28.02.2023 r. W dniu 01.02.2023 r. a następnie 02.02.2023 r. wpłynęły podania 

od osób zainteresowanych dzierżawą ww. pawilonu wraz z przyległym gruntem. Jeden z wnioskodawców 

wskazał okres dzierżawy do 5 lat, a drugi – 10 lat. 

Zgodnie z art. 37 ust. 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami oddawanie nieruchomości w użytkowanie, 

najem lub dzierżawę na czas dłuższy niż 3 lata, lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu.  



W związku z powyższym, aby nie zamykać żadnej z osób zainteresowanych drogi do udziału w postępowaniu 

przetargowym, w projekcie uchwały zaproponowano okres 10 lat. 

Radna Janina Moława zauważyła, że jest to nowy dzierżawca i można zawrzeć umowę na 3 lata. Komu rada 

na dać zgodę, jeden z wnioskodawców wskazał okres 5 lat, drogi 10 lat. 

Referat GNiPP Małgorzata Makuch poinformowała, że w takim wypadku jest tryb przetargowy. 

Radna Janina Moława podkreśliła, że przetarg wyłoni dzierżawcę. W takim wypadku, po co jest potrzebna 

uchwała? 

Referat GNiPP Małgorzata Makuch wyjaśniła, że jest wskazany okres dłuższy niż 3 lata. 

Radna Janina Moława podkreśliła, że jest to pierwsza umowa i można zawrzeć ja na 3 lata. 

ZB Marcin Bąk poinformował, że dłuższy termin umowy wynika z tego, że dzierżawca musi ponieść nakłady 

na remont pawilonu (ocieplenie, remont dachu). 

Przewodniczący Rady Miasta zapytał, jaki obecnie jest czynsz dzierżawny na tej nieruchomości? Radny 

chciałby wiedzieć, dlaczego nie można tego rozstrzygnąć w okresie trzyletnim? Jakiej wysokości będą nakłady 

poniesione przez dzierżawców? 

ZB Marcin Bąk poinformował, że czynsz wynosi 1600,00zł brutto. W umowie będzie zawarte, że jeżeli 

dzierżawca zrobi nakłady to przez wydłużony okres dzierżawy, będzie to odjęte od czynszu. Ekspertyzy 

dotyczącej robót, które trzeba wykonać nie ma. Będą w umowie zawarte zapisy, że trzeba uzgodnić kosztorys. 

Osoba dzierżawiąca powinna mieć pewność, że jakiś okres będzie mogła to użytkować. Trzy lata jest  

to relatywnie krótko. 

Radna Janina Moława podkreśliła, że RMM podejmuje uchwałę nie wiadomo, dla kogo, za ile, nie wiadomo, 

jakie będą nakłady. Potem zostanie podpisana umowa poza radą i radni dowiedzą się o tym w trybie informacji 

publicznej. Radna uważa, że pierwszą umowę należy zawrzeć na trzy lata. 

Przewodniczący Rady Miasta podkreślił, że jeżeli uchwała nie przejdzie, to umowa zostanie zawarta na trzy 

lata. Burmistrz autopoprawką zmieni czas umowy na 5 lat. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował,  

że opina Komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy dzierżawy pawilonu handlowego wraz z częścią gruntu bezpośrednio przed tym pawilonem, 

stanowiącym część działki ewidencyjnej nr 8/1 z obrębu 05–06, położonej w Milanówku przy ul. Wojska 

Polskiego. 

Rada Miasta w głosowaniu: 10-za, 2-przeciw, 1- wstrzymujący, 2-nb, podjęła Uchwałę Nr 637/LXXXII/23. 

 

Ad 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 135 z obrębu 05–03, położoną w Milanówku przy ul. Żurawiej, 

w trybie bezprzetargowym. 

Referat GNiPP Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały. 

Do Burmistrza Miasta Milanówka wpłynął wniosek od PGE Dystrybucja S.A., związany z udostępnieniem 

nieruchomości położonej przy ul. Żurawiej, na cele umieszczenia w niej infrastruktury technicznej w postaci 

przyłącza kablowego nN wraz ze złączem kablowym nN. Zgodnie z art. 3051 ustawy z dnia 23 kwietnia 1964 

r. Kodeks cywilny „nieruchomość można obciążyć na rzecz przedsiębiorcy, który zamierza wybudować lub 

którego własność stanowią urządzenia, o których mowa w art. 49 § 1, prawem polegającym na tym, że 

przedsiębiorca może korzystać w oznaczonym zakresie z nieruchomości obciążonej, zgodnie z przeznaczeniem 

tych urządzeń [...]” 

Zgodnie z zapisami art. 18 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2023 r. poz. 40) do czasu podjęcia 

przez radę gminy uchwały o zasadach m.in. obciążania nieruchomości, Burmistrz może dokonywać tych 

czynności wyłącznie za zgodą rady gminy. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował, że 

opina Komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 135 z obrębu 05–03, 

położoną w Milanówku przy ul. Żurawiej, w trybie bezprzetargowym. 

Rada Miasta w głosowaniu: 12-za, 1- wstrzymujący, 2-nb, podjęła Uchwałę Nr 638/LXXXII/23. 

 

Ad 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia części ulicy Pustej kategorii drogi gminnej, z jednoczesnym 

wyłączeniem z użytkowania, jako drogi publicznej na terenie Gminy Milanówek. 

Referat GNiPP Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały. 



Projekt dotyczy pozbawienia z dniem 01.01.2024 r., kategorii drogi gminnej część ulicy Pustej, oznaczonej  

w ewidencji gruntów, jako działki nr 11/17 i 11/18 obręb 05-05, z jednoczesnym wyłączeniem z użytkowania, 

jako drogi publicznej na terenie Gminy Milanówek. Uchwała z 2005 roku zalicza część tej ulicy tj. działki 73 

oraz 11/10 z obr. 05-05 do kategorii dróg gminnych. Obecnie są to działki odpowiadające działkom nr 11/17  

i 11/18 obręb 05-05. Działki te, pomimo zaliczenia ich do kategorii dróg gminnych, nie były wykorzystywane, 

jako droga publiczna, ani też utrzymywane, jako droga publiczna. Potrzeba pozbawienia ich kategorii drogi 

gminnej z jednoczesnym wyłączeniem z użytkowania, jako drogi publicznej na terenie Gminy Milanówek 

wynika z faktu, iż są one użytkowane przez osoby fizyczne, będące właścicielami działek przyległych do ww. 

nieruchomości, ogrodzone, jako całość. Zgodnie z art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych organem właściwym do pozbawienia drogi dotychczasowej kategorii jest organ właściwy do 

zaliczenia jej do odpowiedniej kategorii. Na podstawie art. 10 ust. 2 ww. ustawy pozbawienia drogi jej 

kategorii dokonuje się w trybie właściwym do zaliczenia drogi do odpowiedniej kategorii. Zaliczenie  

i pozbawienie kategorii dróg gminnych jest kompetencją Rady Miasta Milanówka, po zasięgnięciu opinii 

właściwego zarządu powiatu tj. Zarządu Powiatu Grodziskiego. Opinia Zarządu Powiatu Grodziskiego została 

określona w Uchwale Nr 540/2021 z dnia 26.05.2021 r. w sprawie zaopiniowania propozycji pozbawienia 

części drogi ul. Pustej kategorii drogi gminnej z jednoczesnym wyłączeniem z użytkowania, jako drogi 

publicznej na terenie gminy Milanówek, jako pozytywna. Organem właściwym do pozbawienia drogi 

dotychczasowej kategorii jest organ właściwy do zaliczenia jej do odpowiedniej kategorii. Na podstawie art. 10 

ust. 2 ww. ustawy pozbawienia drogi jej kategorii dokonuje się w trybie właściwym do zaliczenia drogi do 

odpowiedniej kategorii. 

Przewodniczący Rady Miasta zauważył, że działki zaznaczone na mapie żółtym kolorem stanowią własność 

prywatną. 

ZB Marcin Bąk wyjaśnił, że to, co jest zaznaczone na żółto nigdy nie było własnością gminy. Zostało to  

w 2005 roku wrzucone do uchwały, dlatego obecnie zostało skorygowane. Cała sprawa ma związek z tym, że 

mieszkańcy żądają zmiany nazwy ul. Pustej. Sama uchwała z 2005 r. zawierała błąd. 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że jeżeli działka 11/18 była zaliczana do kategorii drogi publicznej, 

to właściciel działo 11/13 i 11/15 mógł przyjść do powiatu lub UM i uzyskać pozwolenie na budowę. Jeżeli 

teraz zostanie to wykreślone, to mieszkaniec straci dostęp do drogi publicznej. Radny chciałby wiedzieć, jak 

UM zamierza to załatwić? 

ZB Marcin Bąk wyjaśnił, że wszystkie nieruchomości mają dostęp do ul. Teligi. 

Radny Jaromir Chojecki zauważył, że takich wadliwych uchwał jest więcej. 

ZB Marcin Bąk wyjaśnił, że Wojewoda zajął się tym problemem. Wszystkie uchwały zostaną uchylone. 

Dlaczego tak się stało w 2005 roku, p. Bąk nie wie. Na pewno wbrew przepisom. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował,  

że opina Komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie pozbawienia części ulicy 

Pustej kategorii drogi gminnej, z jednoczesnym wyłączeniem z użytkowania, jako drogi publicznej na terenie 

Gminy Milanówek. 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 2-nb, podjęła Uchwałę Nr 639/LXXXII/23. 

 

Ad 17 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 17/42 obręb 05–19, położonej w Milanówku przy ul. Lazurowej. 

Referat GNiPP Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały. 

W dniu 16.01.2023 r. do Burmistrza Miasta Milanówka wpłynął wniosek od PGE Dystrybucja S.A., związany 

z udostępnieniem nieruchomości położonej przy ul. Lazurowej, na cele umieszczenia w niej infrastruktury 

technicznej w postaci przyłącza energetycznego kablowego. Zgodnie z art. 3051 ustawy z dnia 23 kwietnia 

1964 r. Kodeks cywilny „nieruchomość można obciążyć na rzecz przedsiębiorcy, który zamierza wybudować 

lub którego własność stanowią urządzenia, o których mowa w art. 49 § 1, prawem polegającym na tym, że 

przedsiębiorca może korzystać w oznaczonym zakresie z nieruchomości obciążonej, zgodnie z przeznaczeniem 

tych urządzeń [...]”. 

Projektowane przyłącze zostało zlokalizowane na działce ew. nr 17/42 obręb 05-19, położonej na obszarze,  

na którym nie został przyjęty miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Budowa przedmiotowych 

urządzeń jest niezbędna w celu przyłączenia do sieci energetycznej budynków mieszkalnych zlokalizowanych 

na działkach nr ew. 17/40, 17/26, 17/13 obr. 05-19. Ustanowienie służebności odbywać się będzie na zasadzie 

odpłatności, w kwocie proporcjonalnej do powierzchni zajętego terenu oraz stopnia ograniczenia możliwości 

korzystania z gruntu. Służebność zostanie ustanowiona na czas oznaczony, tak, aby istniała możliwość jej 

wygaszenia w chwili ewentualnego zaliczenia nieruchomości do kategorii drogi publicznej. Zgodnie z zapisami 

art. 18 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym (t. j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40) do czasu podjęcia przez radę gminy 



uchwały o zasadach m.in. obciążania nieruchomości, Burmistrz może dokonywać tych czynności wyłącznie za 

zgodą rady gminy. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował, że 

opina Komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 17/42 obręb 05–19, 

położonej w Milanówku przy ul. Lazurowej. 

Rada Miasta w głosowaniu: 12-za, 1-wstrzymujący, 2-nb, podjęła Uchwałę Nr 640/LXXXII/23. 

 

Ad 18 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 134 obręb 05–03, położoną w Milanówku przy ul. Żurawiej. 

Referat GNiPP Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały. 

Do Burmistrza Miasta Milanówka wpłynął wniosek od PGE Dystrybucja S.A., związany z udostępnieniem 

nieruchomości położonej przy ul. Żurawiej, na cele umieszczenia w niej infrastruktury technicznej w postaci 

przyłącza kablowego nN wraz ze złączem kablowym nN. Zgodnie z art. 3051 ustawy z dnia 23 kwietnia 1964 

r. Kodeks cywilny „nieruchomość można obciążyć na rzecz przedsiębiorcy, który zamierza wybudować lub 

którego własność stanowią urządzenia, o których mowa w art. 49 § 1, prawem polegającym na tym, że 

przedsiębiorca może korzystać w oznaczonym zakresie z nieruchomości obciążonej, zgodnie z przeznaczeniem 

tych urządzeń [...]”. Projektowane przyłącze i złącze zostało zlokalizowane na działce ew. nr 134 obręb 05-03, 

położonej na obszarze, na którym nie został przyjęty miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. 

Budowa przedmiotowych urządzeń jest niezbędna w celu przyłączenia do sieci energetycznej budynku 

mieszkalnego usytuowanego na dz. nr 126 w obr. 05-03. Uchwałą Nr 583/LXXIII/22 z dnia 26 października 

2022 r. Rada Miasta Milanówka wyraziła zgodę na obciążenie przedmiotowej nieruchomości służebnością 

przesyłu na rzecz przedsiębiorstwa przesyłowego – PGE Dystrybucja S.A., w celu budowy, prawidłowego 

utrzymania oraz zapewnienia dostępu do urządzeń infrastruktury technicznej w postaci przyłącza kablowego 

nN wraz ze złączem kablowym nN do działki nr ew. 126 obr. 05-03. Ze względu na to, iż wnioskodawca 

pismem z dnia 27.02.2023 r. wystąpił o zmianę parametrów służebności wskazanej na załączniku do ww. 

uchwały konieczne jest podjęcie nowej uchwały ze zmienionymi parametrami oraz uchylenie poprzednio 

podjętej. Ustanowienie służebności odbywać się będzie na zasadzie odpłatności, w kwocie proporcjonalnej do 

powierzchni zajętego terenu oraz stopnia ograniczenia możliwości korzystania z gruntu. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował,  

że opina Komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 134 obręb 05–03, 

położoną w Milanówku przy ul. Żurawiej. 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 2-nb, podjęła Uchwałę Nr 641/LXXXII/23. 

 

Ad 19 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 267/31 obręb 0004, położoną w Chrzanowie Dużym, będącą 

własnością Gminy Milanówek. 

Referat GNiPP Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały. 

W dniu 24.02.2023 r. do Burmistrza Miasta Milanówka wpłynął wniosek od PGE Dystrybucja S.A., związany 

z udostępnieniem nieruchomości położonej w Chrzanowie Dużym, oznaczonej w ewidencji gruntów, jako dz. 

ew. nr 267/31 obręb 0004, stanowiącej własność Gminy Milanówek, na cele umieszczenia w niej infrastruktury 

technicznej w postaci przyłącza elektroenergetycznego podziemnego. Zgodnie z art. 3051 ustawy z dnia  

23 kwietnia 1964 r. Kodeks cywilny „nieruchomość można obciążyć na rzecz przedsiębiorcy, który zamierza 

wybudować lub którego własność stanowią urządzenia, o których mowa w art. 49 § 1, prawem polegającym na 

tym, że przedsiębiorca może korzystać w oznaczonym zakresie z nieruchomości obciążonej, zgodnie  

z przeznaczeniem tych urządzeń [...]”. Budowa przedmiotowego urządzenia jest niezbędna w celu przyłączenia 

do sieci energetycznej budynku mieszkalnego usytuowanego na dz. nr 267/23 w obr. 0004 w Chrzanowie 

Dużym. Ustanowienie służebności odbywać się będzie na zasadzie odpłatności, w kwocie proporcjonalnej  

do powierzchni zajętego terenu oraz stopnia ograniczenia możliwości korzystania z gruntu. Służebność 

zostanie ustanowiona na czas oznaczony, tak, aby istniała możliwość jej wygaszenia w chwili ewentualnego 

zaliczenia nieruchomości do kategorii drogi publicznej. Zgodnie z zapisami art. 18 ust. 2 ustawy o samorządzie 

gminnym (Dz.U. z 2023 r. poz. 40) do czasu podjęcia przez radę gminy uchwały o zasadach m.in. obciążania 

nieruchomości, Burmistrz może dokonywać tych czynności wyłącznie za zgodą rady gminy. 



Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował,  

że opina Komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 267/31 obręb 0004, 

położoną w Chrzanowie Dużym, będącą własnością Gminy Milanówek. 

Rada Miasta w głosowaniu: 12-za, 1-wstrzymujący, 2-nb, podjęła Uchwałę Nr 642/LXXXII/23. 

 

Ad 20 

Podjęcie uchwały w sprawie zdalnego trybu obradowania Rady Miasta Milanówka. 

Mecenas Krzysztof Bugla zreferował treść uchwały. 

Projekt uchwały w sprawie zdalnego trybu obradowania Rady Miasta Milanówka przygotowano w związku ze 

zmianą przepisów dotyczących organów uprawnionych do zarządzania obradowaniem w trybie zdalnym. 

Zgodnie z art. 15 zzx ust. 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych  

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych o zdalnym trybie obradowania decyduje organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego albo inny organ działający kolegialnie, w głosowaniu jawnym. Z uwagi na trwający stan 

zagrożenia epidemicznego w dalszym ciągu zastosowanie mogą znaleźć przepisy ww. ustawy. 

Rada Miasta Milanówka decyduje o odbywaniu obrad na sesjach Rady Miasta z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość, w okresie obowiązywania stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu 

epidemii. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zdalnego trybu obradowania 

Rady Miasta Milanówka. 

Rada Miasta w głosowaniu: 12-za, 1-przeciw, 2-nb, podjęła Uchwałę Nr 643/LXXXII/23. 

 

Ad 21. 

Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Pawłowska przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie rozpatrzenia petycji dot. ograniczenia sprzedaży alkoholu w godzinach nocnych na terenie miasta 

Milanówka. 

W dniu 20.12.2022 r. do Urzędu Miasta wpłynęła petycja mieszkańców miasta Milanówka z dnia 19.12.2022 r. 

w sprawie ograniczenia sprzedaży alkoholu w godzinach nocnych (23.00 – 6.00) na terenie miasta Milanówka. 

Petycja była rozpatrywana na 37 posiedzeniu Komisji Skarg Wniosków i Petycji w dniu 24 stycznia 2023 r. 

Głos zabrali zarówno przedstawiciele autorów petycji, mieszkańcy, jak i właścicielka sklepu prowadzącego 

nocną sprzedaż alkoholu. Autorzy petycji zwrócili uwagę na fakt, że brak jakichkolwiek ograniczeń w tej 

sprawie jest aktualnie źródłem znacznych uciążliwości dla mieszkańców żyjących w sąsiedztwie działających 

w godzinach nocnych punktów sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 

sprzedaży (naruszanie ciszy nocnej, zaśmiecanie, akty wandalizmu itp.) . Przyjęcie proponowanej uchwały 

umożliwi wyeliminowanie zakłóceń porządku publicznego w godzinach nocnych (m.in. aktów wandalizmu 

podejmowanych pod wpływem alkoholu), przyczyni się do ograniczenia spożycia napojów alkoholowych oraz 

zmian nawyków w tym zakresie (wyeliminowanie zakupu i spożywania napojów alkoholowych pod wpływem 

impulsu itp.) . W toku dyskusji mieszkańcy składający petycję uwzględnili kompromis zakładający 

ograniczenie sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży  

w godzinach 23.00 - 6.00. Komisja Skarg Wniosków i Petycji pozytywnie zaopiniowała przedmiotową petycję. 

Mieszkańcy – autorzy petycji – zostali jednocześnie poinformowani, że do Rady Miasta wpłynął już projekt 

uchwały o ograniczeniu nocnej sprzedaży napojów alkoholowych, który będzie procedowany na najbliższej 

sesji Rady Miasta Milanówka. Rada Miasta Milanówka na sesji w dniu 30 stycznia 2023 roku, zgodnie z art. 12 

ust. 4 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania alkoholizmowi 

(Dz.U. z 2021 r. poz. 1119), ustaliła w drodze uchwały ograniczenia dotyczące sprzedaży prowadzonej między 

godziną 24.00 a 6.00. Zgodnie z Art. 9 ust.2 Ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach, petycja złożona do 

organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego jest rozpatrywana przez ten organ, zatem podjęcie 

niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Pawłowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dot. 

ograniczenia sprzedaży alkoholu w godzinach nocnych na terenie miasta Milanówka. 

Rada Miasta w głosowaniu: 9-za, 3-wstrzymujace, 2-nb, podjęła Uchwałę Nr 644/LXXXII/23. 

 

Ad 22 

Podjęcie uchwały w sprawie WPF na lata 2023-2045. 



Skarbnik Miasta Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały w sprawie WPF na lata 2023-2045. 

Zgodnie ze zmianami w budżecie na dzień 20 marca 2023 r., dokonano następujących zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Milanówek: 

1. Dochody ogółem zwiększono o 1 114 991,28 zł, z czego dochody bieżące zwiększono o 512 206,58 zł,  

a dochody majątkowe zwiększono o 602 784,70 zł. 

2. Wydatki ogółem zwiększono o 1 114 991,28 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono o 550 669,79 zł,  

a wydatki majątkowe zwiększono o 564 321,49 zł. 

W przedsięwzięciu pn. "Rewitalizacja willi Waleria w Milanówku - stworzenie interdyscyplinarnego miejsca 

edukacji kulturalnej" koryguje się łączne nakłady finansowe do kwoty 12 295 595,95 zł i zwiększa się limit 

wydatków w 2023 roku o kwotę 557 726,60 zł – zwiększenie wynika z konieczności zabezpieczenia m.in. 

środków na zawarcie umów na wymagany nadzór inwestorski oraz konserwatorski. 

Radna Janina Moława złożyła wniosek formalny zdjęcia środków z przedsięwzięcia „Budowa rond  

w Milanówku" na kwotę 6 150,00zł. Radna podkreśliła, że nie wiadomo, kiedy to się uprawomocni. Lider, 

który prowadzi to przedsięwzięcie nie przeznaczył środków na to zadanie. Z informacji uzyskanych przez 

radną, będzie remontował ul. Dębową. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Mazurek podkreśliła, że umowa została już podpisana. Jeżeli umowa jest 

podpisana to powinny być zabezpieczone środki na jej wykonanie. 

Radna Janina Moława uważa, że UM stawia RMM przed faktem dokonanym. Nikt nie zapytał RM o zgodę 

na podpisanie umowy. 

ZB Marcin Bąk podkreślił, że te pieniądze są tylko przygotowaniem, że jak się uprawomocni to będzie można 

szybko zapłacić wykonawcy. 

Radna Janina Moława uważa, że jak się uprawomocni to UM przyjdzie do RMM z uchwałą i otrzyma 

pieniądze na ten cel. Na razie zamrażanie tych pieniędzy jest bez sensu. Radna składa taki wniosek formalny, 

żeby zdjąć te pieniądze, 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek formalny radnej Janiny Moławy. Następuje 

skreślenie wprowadzenia zadania i kwotę 6 150,00zł wprowadza się, jako zwiększenie na zadaniu 

„Projektowanie i budowa odwodnienia w Milanówku na ul. Podgórnej, Wojska Polskiego, Reymonta, Leśny 

Ślad, Literacka, Starodęby, Mickiewicza, Słowackiego, Prostej, Leśnej, Królowej Jadwigi, Żabie Oczko. 

Podleśnej”. Kwota przeznaczona w tym roku to 215 122,93 zł. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Mazurek podkreśliła, że nie wolno podpisać umowy z wykonawcą, jeżeli nie ma 

zaplanowanych środków w budżecie. Jest to naruszenie dyscypliny finansów publicznych. 

Mecenas Krzysztof Bugla uważa, że p. Skarbnik ma rację. Zaciągnięcie zobowiązania powinno mieć pokrycie 

w budżecie ew. w WPF. 

Radna Janina Moława przyjmuje te informacje, jako właściwe. Radna podkreśliła, że umowę na działania, na 

pewien projekt, łącznie z kosztorysem, podpisywała firma zewnętrzna niezwiązana z miastem. Podpisywała to 

na 96 000,00zł, bez kontrasygnaty skarbnika, bez podpisu BMM. Ta firma później znalazła się w konsorcjum 

wykonawców. Na te działania nie było zagwarantowanych środków. Taka umowa została podpisana. Potem 

próbowano powiedzieć, że to RMM będzie ponosić konsekwencje czegoś, czego nie zrobiła. Radna 

przypomniała, że była uchwała Nr 340/XLII/21 z 29 marca, gdzie na podstawie tej uchwały BMM nie wolno 

było robić nic poza porozumieniem zawartym z kupcami. Pomimo to był wprowadzony przetarg, podpisana 

umowa na wykonanie projektu i kosztorysu. Na to środków RMM nie przeznaczyła. 

Po informacji uzyskanej od mecenasa Bugli radna wycofuje swój wniosek. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisja nie 

podjęła opinii. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie WPF na lata 2023-2045. 

Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 1-przeciw, 1 brak głosu, 2-nb, podjęła Uchwałę Nr 645/LXXXII/23. 

 

Ad 23 

Podjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2023 rok. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały w sprawie budżetu na 2023 rok. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisja nie 

podjęła opinii. 

Skarbnik Miasta odczytała wniosek Radnego Piotra Napłoszka. 

W uchwale budżetowej na rok 2023 w dziale 600, rozdziale 60016 Drogi publiczne gminne, dokonuje się 

zwiększenie planu wydatków bieżących na kwotę 100 000,00zł w celu przeznaczenia ich na bieżące remonty 

dróg publicznych gminnych. W dziale Administracja publiczna w rozdziale Urzędy gmin zmniejsza się plan 

wydatków bieżących w grupie wynagrodzenia na kwotę 100 000,00zł, celem przesunięcia ich na 

zabezpieczenie wydatków na bieżące remonty dróg publicznych gminnych. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek jw. 



Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 1-przeciw, 3- wstrzymujące, 1- nie głosuje, 2-nb, pozytywnie 

zaopiniowała wniosek jw. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie WPF na lata 2023-2045. 

Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 0-przeciw, 1-wstrzymujace, 1-brak głosu, 2-nb, podjęła Uchwałę  

Nr 646/LXXXII/23. 

 

Ad 24. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami oraz wykonania uchwał Rady 

Miasta Milanówka. 

Zastępca Burmistrza Marcin Bąk przedstawił Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między 

sesjami oraz wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka. 

Radna Janina Moława zadała pytanie, dlaczego BMM nie uwzględnia w sprawozdaniu ważnej kwestii 

dotyczącej prowadzonych rozmów na temat ustaleń z kupcami dot. modernizacji targowiska. 

Zastępca Burmistrza Marcin Bąk nie ma takiej wiedzy. Panu Bąkowi wydaje się, że będzie to upublicznione 

w momencie wydania stawiska w tej sprawie. Nowa przedstawicielka kupców zapoznaje się z tematem. 

Radna Janina Moława odniosła się do projektu, który był przygotowany w ramach projektu, który nie 

podpisywał UM. Umowę na kosztorys i projekt podpisał ktoś inny 20 maja 2021 roku. Umowa została 

zmaterializowana 24 maja 2022 roku.  Jest to projekt autorstwa jednostki projektowej HOLBUD S.P. z.o.o. 

Radna prosi o wyjaśnienie, jak to mogło się stać, jeżeli RM podejmuje uchwałę, którą BMM lekceważy, 

zamiast skupić się na budowaniu porozumienia. Umowa została podpisana bez kontrasygnaty skarbnika, bez 

podpisu burmistrza, bez podpisu prezesa MPWiK. Burmistrz prowadzi postępowanie przetargowe, które 

zmienia. W ramach tego postępowania wyłania wykonawcę. Tym wykonawcą jest konsorcjum wykonawców 

tzn. forma z Warszawy Wesołej i MPWiK, jako lider. To wszystko jest się dzieje, niezależnie od uchwały 

RMM. Dla radnej jest to niepojęte. 

Zastępca Burmistrza Marcin Bąk nie zna dokładnie tej historii. Pan Bąk zaleca pisemne zapadanie w tej 

sprawie. 

Radna Janina Moława odniosła się do uchwały, którą podejmowała RMM w sprawie programu rewitalizacji 

nr 611 i nr 612. Burmistrz w informacjach o wykonaniu uchwały napisał: 

„Zapoznałem się z treścią uchwały, jednak z uwagi na rozbieżności poglądów, co do zasadności wniesienia 

skargi, poinformowałem pisemnie PRM o tym, że nie jestem w stanie wykonać tej uchwały”. 

Radna odniosła się do tego krytycznie. Czy różnica poglądów może burmistrza obligować do tego, aby 

odmówił wykonania uchwały? Radna prosi o dopowiedz radcę prawnego. 

Radca Prawny Krzysztof Bugla uważa, że jest to kwestia niedoskonałości ustawy o samorządzie gminnym. 

Uchwała została skierowana do wykonania przez BMM, który uznał, że z punktu widzenia interesu miasta, 

zdaniem burmistrza, składanie tych skarg jest niezasadne i dlatego nie wykona tej uchwały. Ustawa nie 

przewiduje sankcji z tego tytułu, że organ wykonawczy ma inne zdanie w sprawie realizacji tej uchwały.  

W każdym przypadku można doszukiwać się możliwości innego podejścia do tematu. W przypadku skarg na 

uchwały rady, czy też rozstrzygnięcia organów nadzoru rada na bazie uchwały NSA z 2012 roku,  

w przypadkach szczególnych może powierzyć wykonanie takiej uchwały, czyli przygotowanie i skierowanie 

skargi do SA przewodniczącemu rady. Tak się nie stało w tej uchwale. Przewodniczący rady sam nie jest  

z mocy prawa umocowany do tego typu działań, dlatego że ustawa o samorządzie gminnym daje mu 

kompetencje związane z organizacją pracy rady. Reprezentacja na zewnątrz gminy jest przypisana z mocy 

prawa organowi wykonawczemu w ty przypadku burmistrzowi. Nie ma możliwości zmuszenia burmistrza do 

wykonania tego typu uchwały, szczególnie, że w jego postrzeganiu interesu miasta w tym przypadku rozmija 

się z postrzeganiem interesu wyrażonego w postaci uchwały. 

 

Ad 25 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Miasta poruszył temat pisma Stowarzyszenia na Rzecz Miast-Ogrodów. 

Stowarzyszenie nie życzy rozpatrywania tego, jako skargi. Przewodniczący składa wniosek formalny, że 

udzieli odpowiedzi na to pismo w imieniu RMM. W tym celu potrzebuje zgody RMM wyrażonej  

w głosowaniu. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 1- przeciw, 1-wstrzymujący, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw. 

Radna Karolina Białecka zwróciła uwagę na stan ul. Kasztanowej. 

ZB Marcin Bąk uważa, że wykonanie równań zależy od pieniędzy. Bieżące równania dróg kuleją. 

Radny Waldemar Parol zapytał o to, czy w harmonogram równania ulic są wpisane ulice Wiatraczna  

i Brwinowska. 

ZB Marcin Bąk sprawdzi, czy ulice są wpisane. 

Radna Janina Moława zapytał czy został rozstrzygnięty konkurs na stanowisko kierownika GKiM? 



Radna nie widziała ogłoszenia o powołaniu komisji konkursowej. 

Radna zapytała, dlaczego jest mniej pracowników niż w ZGKiM? 

Radna Janina Moława zapytała, dla kogo jest prowadzona kanalizacja za stadniną (ul. Kościuszki, Kwiatowa). 

Czy ta kanalizacja jest ciągnięta w celu podłączenia osiedla, które ma powstać, jakie to osiedle, kto je będzie 

budował? 

Radna zadała pytanie w sprawie działki 70 obr. 05-05 w ul. Barwnej? 

Radna odniosła do zaleceń wydanych przez konserwatora w sprawie zabezpieczenia Turczynka. Czy 

aplikowano o środki z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków? Nabór zakończył się 17 marca 2023 r. 

ZB Marcin Bąk poinformował, że zostało wydane zarządzenie konkursu na stanowisko kierownika referatu 

GKiM. Kanalizacja na Kościuszki jest to zobowiązanie podmiotu, który buduje budynki wielorodzinne. Pan 

Bąk prosi o pytania na piśmie. 

Radna Janina Moława poruszyła temat związany z zasypaniem dwóch stawów na terenie Milanówka. 

 

Ad 26. 

Zakończenie LXXXII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

Przewodniczący Rady Miasta Piotr Napłoszek podziękował za udział w LXXX Sesji Rady Miasta 

Milanówka, zamykając jej obrady. 

Integralną częścią protokołu jest nagranie z sesji opublikowane na stronie Miasta Milanówka. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Milanówka 

|-| 

radny Piotr Napłoszek 

 

Protokółowała  

             |-| 

Małgorzata Obwojska 


